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بر کسی پوشیده نیســت در هفته ها و 
ماه های اخیر، بازارهای مختلفی همچون 
لوازم خانگی، فولاد و نیازهای مرتبط با 
ساخت وساز، طلا وارز، حمل و نقل کالا 
و مســافر، موبایل، میوه، پوشاک، مواد 
غذایی از قبیل برنج، گوشــت، لبنیات 
و... با افزایش قیمت های غیرمنطقی و 

غیرقابل باور مواجه شده است. 
در این بین بازار مســکن هم با افزایش 
قیمت مواجه بــود. افزایش قیمت ها در 
بازار مسکن تاجایی بالا رفت که مداخله 
رئیس جمهور را نیز درپی داشــت و او 
در گفت وگویــی با وزیر مســکن، راه و 
شهرسازی با اشاره به اهمیت و ضرورت 
بررســی علل و عوامل گرانی مسکن و 
راه حل های برون رفت از این وضعیت، بر 
اهتمام هرچه بیشتر برای تسریع در روند 
اقدامات و فعالیت ها برای به ثمر رسیدن 

این موضوع تاکید کرد. 
در این شرایط پلیس نیز اعلام آمادگی 
کــرده کــه در صــورت درخواســت 
دســتگاه های مربوطه برای کنترل این 

بازار ورود کند.
آنچه واضح اســت اینکه سال ۹۹ با تب 
و تاب کرونا آغاز شــد، تــب و تابی که 
همچنان هم ادامــه دارد و گویا همین 
امر هم سبب شد تا بسیاری از قیمت ها 
با شیبی بیشتر از قبل افزایش یابد؛ در 
این میان بازار مســکن هم دستخوش 
تغییرات زیادی شد و گرچه گزارش ها 
حاکی از رکود در خرید و فروش است، 
اما معاملات انجام شــده در این حوزه با 

قیمتی بسیار بالاتر از مدت مشابه سال 
قبل و حتی چند ماه پیش بوده اســت. 
در بازار اجاره مسکن نیز وضعیت مشابه 
وجود دارد و بســیاری از مستاجران که 
مجبور به تمدید قرار داد یا اجاره خانه ای 
جدید هســتند از ایــن وضعیت گلایه 

دارند.
برخورد پلیس با محتکران و 

گران فروشان
در این شــرایط برخی معتقدند دلالان 

و سوداگران سبب افزایش قیمت ها در 
بازار مسکن شده اند. دلالانی که پیش از 
این به بازار سکه و ارز و خودرو نیز ورود 
کرده و حتی برخی از آنــان به جایگاه 
سلطان شدن هم رسیده بودند که پلیس 
با آنان برخورد کرده بود. در همین راستا 
در خصوص ورود پلیس به بازار مسکن، 
سردار حســین رحیمی رئیس پلیس 
تهران بزرگ- شــهری که بیشــترین 
افزایــش قیمت هــا در آن رخ داده- 

گفت: پلیس پیش از این با درخواســت 
دستگاه های مسئول و دستگاه قضایی 
به عنوان ضابط عام به بازار سکه و ارز و 
نیز احتکار خودرو ورود کرده و با بسیاری 
از افراد سودجو و سوداگر برخورد کرده 
بود که این برخوردها همچنان هم ادامه 

دارد.
وی ادامــه داد:  در مورد بازار مســکن و 
ســودجویی و ســوداگری احتمالی در 
این فضا نیز در صورتی که دستگاه های 
مسئول از پلیس درخواســت کنند یا 
قوه قضائیه ماموریتی را بــه ما بدهد ما 
آمادگی داریم و حتماً بــا موارد تخلف 
و ســودجویی برخــورد خواهیم کرد. 
فرمانده انتظامی تهران بزرگ با اشاره به 
فضاسازی هایی که برای افزایش قیمت 
طلا و ارز در فضای مجازی انجام شده بود 
هم اظهارکرد: در مورد سایت هایی که 
قیمت های کاذب برای ارز و دلار و خودرو 
درج می کننــد؛ پلیس فتــا ورود کرد، 
تعدادی از سایت ها بسته شده و مدیران 
برخی از آن ها را احضار و توجیه کردیم. 
در حوزه مســکن هم اگر درخواستی از 

پلیس شود ما آمادگی داریم.
اخذ مالیات از خانه های خالی و همچنین 
معاملات خودرو آن هم با سود نامتعارف 
از جمله مواردی است که سال ها پیش 
دولت باید به فکر آن ها می بود و با تصویب 
مالیات بر عایدی سرمایه به نوعی مانع 
افزایش قیمت می شد، اما حالا هم دیر 
نیست و بهتر است تیم اقتصادی دولت به 
قید فوریت آن را به مجلس ارسال کنند 
تا تصویــب آن گام مهمی برای کاهش 

سوداگری ها باشد.

عضوکمیسیونبهداشتمجلسخبرداد:

 طرح پزشک خانواده دوباره
 به جریان می افتد

دریا وفایی/  گروه پارلمانی
daryavafaei2009@gmil.com

 عضو کمیسیون بهداشت مجلس یازدهم در 
گفت وگو با »نسل فردا« از اجرای مجدد طرح 
پزشک خانواده خبر داد و گفت: قطعاً این طرح 
در دوره یازدهم مجلس مطــرح و مجدداً به 
جریان خواهد افتاد. محمدعلی محسنی بندپی 
افزود: پیش از این پزشــک خانــواده را در دو 
استان بزرگ مازندران و فارس پایلوت کردیم و 
وجود یک سری کسری ها نیز دور از ذهن نبود، 
اما یک دفعه وزیر جدید آمد کل طرح را به هوا 
فرستاد که البته در این دوره از مجلس حتماً 

پیگیر اجرای گسترده اش خواهیم بود. 
این نماینده نوشــهر، چالوس و کلاردشــت 
با تاکید براینکه تنها راه برون رفت کشــور از 
هزینه های سنگین ســلامت، احیای پزشک 
خانواده اســت، گفت: پزشــک خانواده یکی 
از طرح های مترقی نظام ســلامت دنیا بوده، 
اما متاســفانه درایران هر وزیــری با خودش 
برنامه ای مــی آورد. هیچ کدام از مســئولان 
 مــا برمبنــای برنامــه ریخته شــده عمل 

نمی کنند. 
وی ادامه داد: مطمئناً این موضوع درکمیسیون 
بهداشــت و درمان به بحث گذاشته خواهد 
شد. زیرا معتقدیم باید پیشگیری را نسبت به 
درمان در اولویت قرار دهیم نه اینکه بگذاریم 
اتفاق بیفتد بعد به فکر درمان، افزایش تخت 
 و افزایش پزشکان متخصص و فوق تخصص 

باشیم.
 باید »پزشکی مبتنی برجامعه« را اجرا کنیم. 
باید برویم درجامعه و افراد در معرض خطر را 
پیدا کنیم وآن ها را نجات دهیم. بند پی در این 
باره به افزایش سن سالمندی کشور اشاره کرد 
و گفت: به عنوان مثال برای ســه دهه آینده 
بیش از 30 درصد جمعیت کشورمان سالمند 
خواهد بود یعنی از هرسه نفر یک نفر سالمند 

خواهیم داشت. 
دنیا برای دوبرابر شــدن جمعیت سالمندش 
بعضاً 80 تا 120 ســال فرصــت برنامه ریزی 
داشت ولی حالا ما برای سه برابر شدن 30 سال 
فرصت داریم و هرچقدر منابــع برای درمان 
بگذاریم بازهم کم می آوریم. لذا باید به میان 
جامعه سالمندان حتی میانســالان برویم و 
برای خطرات دوران سالمندی به آن هاآموزش 
بدهیم تا از هزینه های گزاف درمان از همین 

حالا جلوگیری شود.
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 استفاده مسافران از ماسک 
در اتوبوس اجباری است

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی تهران بر 
لزوم استفاده مسافران از ماسک در اتوبوس 
تاکید کــرد و گفــت: همان طور کــه بارها 
 اعلام کرده ایم، اســتفاده همه مســافران از

 ماســک در نــاوگان اتوبوســرانی پایتخت 
اجباری است.

 محمود ترفع با تاکید بر اثبات تأثیر ماسک 
در جلوگیری از انتقال ویروس کرونا به ویژه 
در محل های تجمع افــراد، افزود: به همین 
دلیل، اهمیت و ضرورت استفاده از ماسک در 

اتوبوس مضاعف شده است.
 وی با اشاره به لزوم به همراه داشتن ماسک از 
سوی مسافران، اظهار کرد: البته اگر مسافری 
ماســک به همراه نداشته باشــد، می تواند 
نسبت به تهیه آن از ۶0 مرکز عرضه ماسک در 
پایانه های اتوبوس رانی و ایستگاه های تبادلی 

و پر مسافر خطوط تندرو اقدام کند.

آغاز پرداخت تسهیلات به 
مشاغل آسیب دیده از کرونا

شهر خبر: بنگاه های آســیب دیده از کرونا 
می توانند برای تکمیل فرآیند دریافت وام، به 
شعب منتخب بانک ها مراجعه کنند. مجموع 
تسهیلات در نظر گرفته شده دولت برای این 
طرح، ۴۴ هزار میلیارد تومان است. همچنین 
بازپرداخت این تسهیلات از مهرماه با سه ماه 
تنفس آغاز می شود. تاکنون بیش از ۷۵ هزار 
پرونده از این بنگاه ها برای ارســال به بانک 
آماده شده و کارفرمایان مشمول، می توانند 
با مراجعه به 20 بانک عامل این تسهیلات را 

دریافت کنند.
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سوارکردن۴مسافردرتاکسیتخلفاستآغازفعالیتمهدهایکودکدرمناطقسفید،زردوقرمز
شهر خبر: معاون امور اجتماعی سازمان بهزیستی کشور جزئیات پروتکل بازگشایی مهدهای کودک در شرایط کرونا و نحوه نظارت 

بهزیستی بر مهدهای کودک را تشریح کرد. 
حبیب اله مسعودی فرید با اشاره به بازگشایی مهدهای کودک براساس تصمیم گیری ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: فعالیت مهدهای 
کودک در همه استان ها شروع شده، اما رعایت موارد بهداشتی در مهدها ضروری است. وی با بیان اینکه در مناطق دارای وضعیت سفید 
و زرد، مهدها مجاز به پذیرش نصف ظرفیت و در مناطق قرمز مجاز به پذیرش کودکان تا یک ســوم ظرفیت خود هستند، اظهار کرد: 
رعایت مواردی همچون ضدعفونی کردن کامل تجهیزات، اسباب بازی ها و محیط، نبود فضای بازی مشترک مثل تاب و سرسره بخشی 

از پروتکل های مربوط به رعایت موارد بهداشتی در مهدهای کودک است.

 ایرنا: مدیر عامل اتحادیه تاکسی رانی های شهری کشور گفت: رانندگان تاکسی از دستورالعمل سوار کردن سه مسافر در ابلاغ طرح الزام 
فاصله گذاری اجتماعی تبعیت کنند و براین اساس سوار کردن چهار مسافر در تاکسی تخلف است. 

مرتضی ضامنی افزود: ابلاغیه طرح الزام فاصله گذاری اجتماعی و سلامت محیط کار در ناوگان تاکسی رانی شهری کشور که براساس آن 
رانندگان موظفند در تاکسی ها حداکثرسه نفر مسافر سوار کنند، هنوز به قوت خود باقی است.

 وی ادامه داد: مبنای محاسبه کرایه تاکسی سه مسافر است و اگر راننده تاکسی مبنای کرایه دریافتی را بر سوار کردن سه مسافر بگذارد و 
چهار نفر سوار کند، تخلف کرده باید با وی برخورد شود و در شهرهای مختلف بازرسان تاکسی رانی سوار شدن سه مسافر را در تاکسی ها 

بررسی می کنند.
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